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1. Tvistesaker 
Nedenfor følger en oversikt over pågående KOFA-saker og rettslige prosesser som Sykehusinnkjøp HF 

håndterer per 7. juni 2023.  

KOFA-saker:   

Anskaffelse     Tvistetema     Status     

Nasjonal avtale om    
ambulansebiler – avrop 
foretatt    
av UNN HF   

Påstand om ulovlig direkte    
anskaffelse.    

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.    

Nasjonal avtale om    
ambulansebiler – avrop 
foretatt    
av Sykehuset Innlandet HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   

Nasjonal avtale om    
ambulansebiler – avrop 
foretatt    
av OUS HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   

Nasjonal avtale om    
ambulansebiler – avrop 
foretatt    
av Sykehuset Innlandet HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   

Nasjonal avtale om    
ambulansebiler – avrop 
foretatt    
av Helse Bergen HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   

Nasjonal avtale om    
ambulansebiler – avrop 
foretatt    
av Sykehuset Østfold HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.    

Nasjonal avtale om    
ambulansebiler – avrop 
foretatt    
av OUS HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset Østfold 
HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset Østfold 
HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset 
Innlandet HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.    
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foretatt av Sykehuset 
Vestfold HF   

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Helse Midt-Norge 
RHF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.    

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset 
Telemark HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.    

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av 
Helgelandssykehuset HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.     

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler - avrop 
foretatt av Helse Førde HF   

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.   

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   

Lokal avtale om pasientreiser 
på vei – UNN HF  

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.  

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.   

Lokal avtale om 
operasjonsbord – Sykehuset 
Vestfold HF  

Påstand om at 
konkurransegrunnlaget er 
ulovlig 
konkurransebegrensende.   

KOFA avviste klagen 3. mars 2023 da 
de mente det var åpenbart at den ikke 
kunne føre frem. 

Lokal avtale om kjøp av 
sprøyte- og infusjonspumper 
til Helse Stavanger HF  

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.  

KOFA avgjorde saken 21. april 2023. 
Klager fikk ikke medhold.  

Lokal avtale om 
parkeringsløsning til Ahus HF 

Påstand om ulovlige 
tildelingskriterier og 
evaluering. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar er sendt. 

Nasjonal avtale om 
undersøkelseshansker 

Påstand om feil under 
evalueringen. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar under 
utarbeidelse. 

 

2. Styringsmodell - innledende arbeid, fase 0 
Plan for implementering av ny styringsmodell for nasjonale og flerregionale anskaffelser ble godkjent 

av styret i Sykehusinnkjøp HF den 30. mars 2023, sak 32/2023. Implementeringsarbeidet er delt inn i 

tre faser: 

• Fase 0 – april – august 2023 - Innledende arbeider  

• Fase 1 – september - oktober 2023 - konstituering av styringsgrupper i innkjøpskategorier 

som i dag håndteres av fagspesifikke styringsgrupper 

• Fase 2- november 2023 – februar 2024 -konstituering av styringsgrupper i innkjøpskategorier 

som i dag håndteres av nasjonalt nettverk innkjøp (NNI) 

Implementeringsarbeidet er i fase 0 - innledende arbeider. Fasen inneholder følgende 

hovedaktiviteter: 

• Forankring av ny styringsmodell i helseforetakene 

• Rekruttering av medlemmer til styringsgruppene 
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• Ferdigstille Teams-plattform for samhandling i styringsmodellen 

• Utarbeide opplæringsprogram 

• Pilotering av styringsmodell i nasjonalt nettverk innkjøp 

• Oppstart porteføljesekretariat 

Implementeringsarbeidet har god framdrift og progresjonen i alle aktiviteter er i henhold til plan.  

3. Status - samarbeidsavtale med RHF/HF-ene  
Forslaget til samarbeidsavtale ble godkjent av eierstyringsgruppen hos de regionale helseforetak i 

møte 24. – 25. april 2023, samt i nasjonalt AD-møte hos de regionale helseforetak 22. mai 2023. AD-

møte hadde noen innspill til vedlegg 3. og vedlegg 4, som må innarbeides før dokumentene 

ferdigstilles, og signering kan iverksettes. Ferdigstillelse av dokumentene skjer i samarbeid med 

kontaktperson hos de regionale helseforetak, og planen er fortsatt at avtalene skal signeres i løpet av 

juni måned. 

Sykehusinnkjøp HF har laget en implementeringsplan for samarbeidsavtalen.  

4. Status lønnsoppgjør 
Sykehusinnkjøp HF har gjennomført lokale lønnsforhandlinger med SAN, Fagforbundet/NSF/Unio, og 

Akademikerne (Tekna, Econa, Juristforbundet, Samfunnsøkonomene og Samfunnsviterne). 

Arbeidsgiver er kommet til enighet med Fagforbundet/NSF/Unio, og Akademikerne. Foreløpig er ikke 

forhandlingene med SAN ferdigstilt. Resultatet av forhandlingene skal godkjennes av sentrale parter, 

og resultatet fra forhandlingene kan deles først når godkjenningen foreligger.  

5. Tilsyn fra Språkrådet  
Språkrådet fører tilsyn med bruken av bokmål og nynorsk hos statsorgan etter lov om språk 

(språklova). Sykehusinnkjøp HF er omfattet av denne loven. Etter tilsynet for 2022 har Språkrådet 

konkludert med at foretaket er på rett vei i språkarbeidet. Fra svært lave nynorsktall ved forrige 

rapportering for 2021, viser tallene for 2022 at 16 prosent av det Sykehusinnkjøp HF skrev og 

publiserte på nett i 202 var på nynorsk. For sosiale medier oppfyller Sykehusinnkjøp HF nå kravene til 

språkveksling, noe Språkrådet kommenterer og gir foretaket ros for. Foretaket fortsetter arbeidet 

med språkveksling, for å sikre at kravet om minst 25 prosent på begge målformer for 2023 nås. I 

forhold til tidligere år er Sykehusinnkjøp HF ikke bedt om å rapportere tilbake med tiltak på 

språkarbeidet, og Språkrådet kommenterer «Det er bra at de arbeider medvite for den språklege 

jamstillinga. (…) Vi ber ikkje om svar på dette brevet, men ønskjer lykke til med det vidare 

språkarbeidet.».  

6. Tilsyn Statens legemiddelverk (SLV) 
Statens legemiddelverk førte tilsyn med Sykehusinnkjøp HF torsdag 27. april. Dette var det første 

tilsynet ved virksomheten.  

Formålet med tilsynet er å påse at legemiddelformidleren etterlever myndighetenes krav til 

legemiddelformidlerens virksomhet, samt andre faglige aksepterte normer. Tilsynet skal også bidra til 

legemiddelformidleren forbedrer kvaliteten i sin virksomhet. 

Det fremkommer av tilsynsrapporten, som ble mottatt 1. juni, at inspektørene vurderer at 

virksomheten drives i overensstemmelse med gjeldende regelverk og aksepterte faglige standarder, 
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men observasjoner viser mangelfulle dokumentasjonsrutiner. Det ble derfor avdekket 5 store og 2 

andre avvik under tilsynet. Store avvik skal være lukket innen 75 dager etter siste tilsynsdag. Andre 

avvik skal være lukket innen seks måneder etter siste tilsynsdag. 

7. Nye nettsider og status UU  
18. april lanserte Sykehusinnkjøp HF ny versjon av nettsidene www.sykehusinnkjop.no, som en av de 

første i spesialisthelsetjenesten. På bakgrunn av overgang til ny publiseringsløsning (CMS) i den felles 

nettløsninga i spesialisthelsetjenesten (FNSP), skal alle foretakenes nettsider i løpet av året få nytt 

utseende. Sykehusinnkjøp HF har også vært deltaker i mottaksprosjektet, for å teste ut den nye 

løsninga, gi innspill på utvikling og rette feil. Alt tidligere innhold er migrert, og opplæring og 

lansering har gått smertefritt, med god bistand fra FNSP sentralt.  

Arbeidet med universell utforming fortsetter kontinuerlig, og det er gjort vurderinger og 

prioriteringer knyttet til kravene vi i dag ikke oppfyller. Det viktigste arbeidet er knyttet til 

dokumenthåndtering, og endring av maler for å sørge for at kravene til universell utforming 

oppfylles. 

8. Status oppfølging av internrevisjonsrapport 01/2022 
I styresak 28/2023 ble handlingsplan for oppfølgingsarbeidet knyttet til internrevisjonsrapporten – 

Internkontroll for informasjonssikkerhet og personvern – Fase 1 godkjent. IKT-sikkerhetsråd har 

ansvar for oppfølging av handlingsplanen. Arbeidet med tiltakene følges opp kontinuerlig og tiltak 

med frist i andre kvartal 2023 er i rute på nåværende tidspunkt. Det vil presenteres en ny status for 

arbeidet i fjerde kvartal 2023. 

9. Innkjøpsportalen 
Sykehusinnkjøp HF har mottatt en henvendelse fra Helse Sør-Øst RHF med spørsmål om å overta 

ansvaret for kontrakten og tenanten Innkjøpsportalen kjører på. Innkjøpsportalen kjøres i dag på 

Sykehuspartners plattform. 

Innkjøpsportalen blir brukt som et innkjøpsfaglig system (applikasjon) for alle divisjonene i 

Sykehusinnkjøp HF med unntak av divisjon legemidler og divisjon vest.  

Administrerende direktør meldte 25. mai 2023 at Sykehusinnkjøp HF ønsker dette, og at vurderinger 

og planlegging knyttet til overføringen er startet opp.  

Styret vil bli orientert om saken i første styremøte til høsten. Saken vil gi en nærmere beskrivelse av 

hva Innkjøpsportalen er og hvordan den brukes. Saken vil også gjøre rede for prinsipielle og praktiske 

forhold rundt overtagelsen, herunder økonomiske og ressursmessige konsekvenser.  

10. Samfunnsansvar 
Sykehusinnkjøp HF publiserte 1. juni 2023 redegjørelse for samfunnsansvar for rapporteringsåret 

2022. Dette er virksomhetens første slike redegjørelse. Redegjørelsen ble behandlet i styremøte 10. 

mai, og er signert av alle styremedlemmer og administrerende direktør. Etter loven er frist for 

publisering 30. juni 2023.  

Styrket samarbeid om bærekraft i Norden 

De fem nordiske landene har nå signert en intensjonsavtale om tettere og mer formalisert samarbeid 

om bærekraft innen anskaffelser til den offentlige helsesektoren. Bakgrunnen for avtalen er 
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skjerpede krav og forventninger til innkjøpsorganisasjoner om å identifisere og minimere negativ 

innvirkning som medisinske produkter i livssyklusen sin har på mennesker og kloden.  

Arbeidsgruppen består av representanter fra: 

• Helsinki Universitetssykehus (HUS), Finland 

 • Danske helseregioner 

 • Landspítali, Island 

 • Svenske helseregioner, representert av samarbeidet Hållbar Uphandling 

 • Sykehusinnkjøp HF 

Finland, Sverige og Norge har allerede tidligere etablert et samarbeid, og nå formaliseres også 

samarbeidet med Island og Danmark. 

Medvirkning i rapport om PVC 

Sykehusinnkjøp HF har deltatt som medforfattere i en rapport utgitt av Healthcare Without Harm: 

«Towards PVC-free healthcare: Reducing environmental impact and exposure to harmful chemicals". 

Utstyr som inneholder PVC er en kilde til skadelig eksponering for pasienter og helsepersonell, og det 

jobbes derfor for å begrense bruken av stoffet i helsesektoren. 

OECD prosjekt 

Sykehusinnkjøp HF har sagt ja til deltagelse i et nytt OECD prosjekt. Prosjektet ledes fra Norge via 

direktoratet for økonomi og forvaltning (DFØ) og målet er samordning av arbeid med etiske krav i 

offentlige anskaffelser på tvers av land i Europa.  

Sykehusinnkjøp HF har i senere tid deltatt flere steder som foredragsholdere.  

Eksempler på dette er:  

• Spesialisthelsetjenestens samfunnsansvarskonferanse, Sola 25. og 26. april 

• CleanMed Europe 6.-9. juni: Rundebord miljø og klima 

• Nasjonal verneombudssamling, Bodø 6. juni. 

Samarbeidsutvalget for samfunnsansvar 

Samarbeidsutvalget for miljø og klima i spesialisthelsetjenesten har fått utvidet mandat og heter nå 

Samarbeidsutvalget for samfunnsansvar i spesialisthelsetjenesten. Sykehusinnkjøp HF deltar fortsatt i 

utvalget.  

11. Lansering av fellesnordiske miljøkriterier for antibiotika 
Denne uken har Sykehusinnkjøp HF, i regi av Nordisk Lægemiddelforum (NLF) arrangert møter med 

industri, bransje- og interesseorganisasjoner for å lansere fellesnordiske miljøkriterier. Møtene fant 

sted i henholdsvis København og Stockholm, med mulighet for å koble seg opp på teams for de som 

ønsket det. 80 personer deltok i København og 120 personer i Stockholm. I tillegg til egne krefter var 

det representanter fra BSI og AMR Industry Alliance, som holdt innlegg og informerte om 

sertifiseringsordningen (se egen sak under) som er lagt til grunn i flere av miljøkriteriene som ble 

presentert. Dette er viktige milepæler i arbeidet for å redusere spredning av antibiotikaresistens. 

Arbeidet hadde sine spede begynnelse for 5 år siden og er nedfelt i Oppdragsdokumentet 2017. De 

fellesnordiske miljøkriteriene bygger på erfaringene fra det første settet med miljøkriterier, samt 

erfaringer fra den første fellesnordisk anskaffelse av antibiotika med miljøkriterier. 

Formålet med møtet var å informere om at det er enighet i Norden for etablering av ett felles sett 

med miljøkriterier, samt ha dialog rundt ønsket om ett nordisk samarbeide på anskaffelser av 
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antibiotika for å bevare de få leverandørene som er der, gjerne stimulere nye leverandører, samt 

opprettholde markedsgrunnlaget for de kritiske substansene (smalspektrede antibiotikum), slik at de 

ikke forsvinner ut av markedet. 

Underveis i arbeidet har Sykehusinnkjøp HF, også hatt separate møter/dialog med 

interesseorganisasjoner som Medicines for Europe, AMR Industry Alliance, BSI, 

Upphandlingsmyndigheten og sentral koordineringsenhet for anskaffelser i Sverige, i tillegg til 

legemiddelmyndighetene i Norge og Sverige. Her ser Sykehusinnkjøp HF og NLF videre på muligheter 

for å standardisere pakninger/styrker og bruk av elektroniske pakningsvedlegg. 

12. BSI antimicrobial resistance certification launch event 
AMR Industry Alliance (AMRIA) lanserte for et år siden et rammeverk for ansvarlig antibiotika 

produksjon – Antibiotic manufacturing standard, og har siden da jobbet med å få på plass en 

tilhørende sertifiseringsordning. Tilfeldighetene ville det slik at fellesnordiske miljøkriterier og 

sertifiseringsordningen ble lansert på samme dag, og det var naturlig å delta inn i hverandres 

arrangement. Sykehusinnkjøp HF trekkes frem som en viktig aktør fordi vi som offentlig 

innkjøpsorgan utfører banebrytende miljøarbeid innenfor legemiddelområdet som ingen andre har 

gjort før. Dette skaper internasjonal interesse, både hvordan Sykehusinnkjøp HF gjennomfører 

anskaffelser med flere kriterier enn billigste pris, hvilke resultat som oppnås og sist, men ikke minst, 

hvilke erfaringer foretaket har gjort seg så langt.  

Denne uken er det blitt publisert en veldig god artikkel i USA som treffer de amerikanske firmaene 

gjennom STATnews.com - To push antibiotic makers to be more green, a new system will certify 

manufacturing practices. Artikkelen siterer ansatt Eirik Sverrisson, og peker på det viktige 

samarbeidet gjennom NLF. 

Sykehusinnkjøp HF deltok som paneldeltager i webinaret. Lanseringen av sertifiseringsordningen er 

en viktig merkedag, og ordningen er en viktig premiss for etablering av de fellesnordiske 

miljøkriteriene som man regner med blir tatt i bruk fra 2025. Syv produsenter er i gang med 

sertifiseringen gjennom BSI på miljøvennlig produksjon på alle kontinent – Europa, USA og India og 

flere er på gang.  

13. Rest- og erstatningssaker 
Sykehusinnkjøp HF har i samarbeid med Regional forsyningsløsning RHF og Onemed Services AB 

opprettet et innsatsteam, i perioden 11 til og med uke 17, for å få ned antall rest- og 

erstatningssaker, og dermed forbedre forsyningssikkerheten. Tiltaket var initiert av Helse Sør-Øst 

RHF. 

Det ble satt sammen et team fra hele logistikk-kjeden som arbeidet leverandørspesifikt ut fra en 

restordreliste. Teamet hadde korte møter daglig, hvor man gikk gjennom utviklingen fra forrige 

møte. Teamet samarbeidet veldig godt og effektivt.  

Resultatet var vellykket, antall varer som rester er nå halvert som følge av denne innsatsen. Dersom 

situasjonen forverres, kan innsatsteamet raskt aktiveres igjen. 

 

https://www.amrindustryalliance.org/wp-content/uploads/2022/06/AMRIA_Antibiotic-Manufacturing-Standard_June2022.pdf
https://www.bsigroup.com/en-GB/our-services/events/webinars/2023/bsi--antimicrobial-resistance-certification-launch-event/
https://www.statnews.com/pharmalot/2023/06/05/pharmaeuticals-esg-climate-environment-antibiotics-amr-certificate/
https://www.statnews.com/pharmalot/2023/06/05/pharmaeuticals-esg-climate-environment-antibiotics-amr-certificate/
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Figur: Antallet restordrer hos forsyningssenteret sank markant etter arbeidsgruppens intensive oppfølging av leverandører. 

14. Divisjonssamling – divisjon Midt-Norge 
Divisjon Midt-Norge gjennomførte en fagsamling for sine medarbeidere i mai. Målet for samlingen 

var å dele erfaringer innen ulike emner for å se nærmere på hvilke muligheter som regelverket legger 

føringer for. Følgende temaer ble belyst og diskutert ved interne ressurser: 

• Avtaleforvaltning- klausuler og avtaler 

• Konkurransemessige krav- erfaringsutveksling 

• Anskaffelser med forhandlinger. 
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